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Zusammenfassung

        
Mehrere Studien konnten eine signifikante Schmerzreduktion sowie partielle Wiederaufrichtung frakturierter osteoporotischer Wirbel durch die Kyphoplastie nachweisen. Im Vergleich zur Vertebroplastie ist auch die Komplikationsrate insbesondere für extravertebralen Zementaustritt deutlich geringer. Dennoch ist eine stringente Indikationsstellung zur Anwendung dieser minimalinvasiven Therapieoption ebenso unerlässlich wie die Kenntnis möglicher prä-, intra- und postoperativer Fehlerquellen und Komplikationen.


      
        
Abstract

        
Several studies have proven the kyphoplasty as a treatment of osteoporotic vertebral fractures that facilitates to partially reduce the vertebral compression with the benefit of significant pain relief in the patients. In comparison to the vertebroplasty the rate of complications, especially the extravertebral leakage of cement, is reduced. Nevertheless, the decision whether this minimal invasive therapeutic option is indicated, needs a restrained attitude in consideration of pre-, intra- or postoperative sources of mistakes and complications.
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